
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 618 af 8. september 2017 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Jesper Petersen (S). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Mikkel Dirks 
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Spørgsmål 

Ministeren udtalte den 5. september 2017 til Altinget: “Når man gør en puljen op, så er 
der omkring 60 millioner kroner, der går til dem, det egentlig oprindeligt handlede om, og 

90 millioner, der går til alt mulig andet..” med henvisning til den momskompensation til 

almennyttige formål, som blev indført i 2007. Ministeren bedes redegøre for, hvilke for-

eninger han mere præcist mener, der ikke i fremtiden bør kunne anvende ordningen om 

momsfritagelse for salg af varer og tjenester. 

 

Svar 

Der har været en væsentlig kritik af forslaget om at spare på momskompensationsordnin-

gen, og den kritik har vi lyttet til. Regeringen har derfor valgt at droppe besparelsen, og 

ordningen fortsætter.  

 

Siden ordningens begyndelse har flere foreninger søgt om momskompensation, og der 

kan fortsat komme flere ansøgere til, som søger om den samme pose penge. Det betyder 

selvfølgelig, at der bliver færre penge til den enkelte modtager. Derfor vil vi se på, om 

ordningen kan indrettes på en klogere måde fra 2019 og frem.  


	Spørgsmål
	Svar

